
تثـبیت قیمـت برنـج بـدون واردات
فوری ممکن نیست

نایب رئیس انجمن واردکنندگان برنج ایران بر ضرورت اجرایی شدن
هرچه سریعتر مفاد تفاهمنامه مشترک با وزارت جهاد کشاورزی در

راستای کنترل بازار برنج کشور تاکید کرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از تسـنیم، سـالار سـاکت بـا اشـاره بـه تفاهمنـامه مشتـرک انجمـن
واردکنندگان برنج و وزارت جهاد کشاوری در خصوص ساماندهی واردات
برنج و توزیع اظهار داشت:با توجه به اهمیت و جایگاه ویژه برنج در
سبد غذایی خانوار ایرانی تفاهمنامه ای به امضا رسید و مقرر شد
انجمن واردکنندگان برنج نقش اجرایی خودش را با توجه به ظرفیت ها
و توانمندی های موجود در این حوزه و به منظور عرضه و حفظ آرامش
بازار بر عهده داشته باشد. با این وجود در مقطع کنونی مهمترین
مسـئله سـرعت عمـل در اجـرای ایـن تفاهمنـامه و حمـایت عملیـاتی
وزارتخانه متبوع در این بخش است، چرا که تثبیت قیمت بدون واردات

فوری برنج در این مقطع امکان پذیر نیست.

نایب رئیس انجمن واردکنندگان برنج افزود: ثبت سفارش برنج از آبان
ماه متوقف شده و از حدود ۵۰ روز گذشته تا کنون شاهد اختصاص ارز
هم در این بخش نیستیم و فرصت طلایی خرید به موقع برنج از کشورهای
مبدا نیز از دست رفته و شاهد افزایش قیمت جهانی برنج هستیم. در
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حالی که در سوی دیگر ایام تعطیلات عید نوروز و همچنین ماه مبارک
رمضان نیز در پیش است. واردکنندگان برنج با استفاده از ارتباطات
و تجارب خود در این حوزه می توانند به خوبی شرایط توزیع، عرضه و
حتی قیمت گذاری این کالای اساسی را کنترل و تنظیم کنند اما اولین
انتظار این است که پس از امضای تفاهمنامه اقدامات اجرایی و
عملیاتی لازم در این بخش در سریع ترین زمان انجام شود تا بتوانیم
پاسخگوی تقاضای بازار در این مقطع باشیم و با عرضه مناسب در
آستانه عید نوروز و ماه مبارک رمضان شوک تازه ای به بازار برنج
وارد نشود. نباید فراموش کرد که برنج وارداتی اصلی ترین کالای
مصرفی در سفره طبقه متوسط و رو به پایین جامعه محسوب می شود و
دهک هایی که قادر به استفاده از برنج داخلی نیستند به کنترل قیمت

و عرضه به موقع این محصول از طریق واردات امید دارند.

سالار ساکت همچنین گفت: اخیرا شاهد عرضه گسترده برنج وارداتی توسط
شرکت خدمات بازرگانی به میزان ۱۶۰ هزار تن در کشور بوده ایم که
این اقدام بر خلاف سیاست کاهش تصدی گری دولت و واگذاری امور تجاری
به بخش خصوصی است و رقابت نابرابری را ایجاد می کند. مطالبه
انجمن و واردکنندگان برنج اجرای سیاست های وزارت محترم جهاد
کشاورزی و کاهش تصدی گری دولت است و بر همین اساس انتظار داریم
بعضی از بخش ها در دولت به رقیب بخش خصوصی مبدل نشوند چرا که در
اینصورت توان و قدرتی برای کنترل بازار و ادامه فعالیت موثر

واردکنندگان در این حوزه باقی نمی ماند.

وی در پایان اظهار داشت: تسریع در اقدامات اجرایی حوزه واردات
برنج در فاصله کوتاه باقیمانده تا پایان سال و ماه مبارک رمضان
به منظور کنترل بازار بسیار مهم و ضروری است و در صورت عدم صدور
فوری مجوزهای لازم، تایید ثبت سفارش و ارائه کد تخصیص ارز مورد
نیاز، این انجمن و واردکنندگان قادر به کنترل قیمت ها در بازار
نخواهند بود اما امیدواریم با مساعدت و همکاری وزارت متبوع شرایط

لازم برای واردات برنج مورد نیاز بازار فراهم شود.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: تسنیم
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پـروژه زهکشـی اراضـی شمـال در
راستای خودکفایی برنج انجام می

شود

معاون وزیر جهاد گفت: پروژه زهکشی اراضی شمال در راستای سیاست
خودکفایی برنج دنبال می شود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ صفدر نیازی معاونت امور آب و خاک
وزارت جهاد در نشست خبری در پاسخ به سوالی مبنی بر آخرین وضعیت
زهکشی اراضی شمال در راستای تولید برنج گفت: پروژه زهکشی در ۱۳۸
هزار هکتار استان گلستان اجرا می شود و تنها مشکلی که در اراضی
شمال داریم، ریشه در آب غرق شده و این امر منجر به توقف رشد گیاه

می شود.

به گفته او، هم اکنون پروژه ای در گلستان در خصوص زهکشی اراضی
اجرا می شود که مشکلی نداریم. همچنین پروژه برای ۲ استان دیگر و
سایر اراضی شمال در حال مطالعه است که در آنجا زهکش و آب بندها

بصورت پکیج کامل در راستای خودکفایی دنبال می شود.

نیازی در پاسخ به سوال که آیا دریافت هزینه ۳۰ تومانی به ازای
هرمترمکعب چاه غیرمجاز در لایحه پیشنهادی بودجه به معنای آب فروشی
نیست، گفت: وزارت نیرو متولی این موضوع است که آیا این امر آب
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فروشی هست یا خیر؟ اما بخش کشاورزی تنها نیست در صنعت هم این
اتفاق می افتد.

معاون وزیر جهاد گفت: با توجه به آنکه هزینه ها در بخش صنعت بهتر
است، کشاورزان راغب به فروش آب به این بخش هستند.

سرویس خبری: استان ها

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

اختصاص بخش زیادی از تسهیلات ۲
ـــانی ـــارد توم ـــزار میلی ه

مکانیزاسیون به کمباین

بخش زیادی از تسهیلات ۲ هزار میلیارد تومانی مکانیزاسیون کشاورزی
در سال جاری به خرید کمباین، ادوات و دنبالهبندها و تجهیزات

مربوط به دام، طیور و آبزیان سوق داده شده است.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، از وزارت
جهاد کشاورزی، رییس مرکز توسعه مکانیزاسیون کشاورزی در همایش
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تحول کشاورزی در دولت مردمی سیزدهم با اعلام این مطلب گفت: تسهیلات
۲ هزار میلیارد تومانی مکانیزاسیون کشاورزی به تمام استانهای
کشور ابلاغ و تاکنون کشاورزان ۶۰ درصد این مبلغ را جذب کردهاند.

کریم ذوالفقاری اطمینان داد تا پایان سال جاری مشکلی برای تامین
تسهیلات کمباین وجود نداشته باشد.

وی نصب کاهکوب به کمباینها را برای انجام کشاورزی حفاظتی و حفظ
بقای گیاهان در مزارع، مضر و کمرشکن دانست و اظهار داشت: ظرف دو
ماه اخیر از طریق مذاکراتی که با شرکتهای کمباینسازی تبریز و
اراک و همچنین بخش خصوصی انجام دادهایم، آنها مکلف شدند از این

پس کاهکوب به کمباینهای تولید خود نصب نکنند.

ذوالفقاری با اشاره به فرسودگی ۶۰ درصد ناوگان کمباین کشور تصریح
کرد: در حال حاضر ۲۰ هزار دستگاه کمباین در کشور داریم که نزدیک
به ۷ هزار دستگاه زیر ۱۳ سال و مابقی بین ۱۳ تا ۲۰ و ۲۰ سال به
بالا عمر دارند و باید بخشی از آنها نوسازی و بخش دیگر جایگزین

شوند.

وی در همین حال تنظیم و معاینه کمباینها به منظور نقشی که در
برداشت محصول دارند را مهم خواند.

رییس مرکز توسعه مکانیزاسیون کشاورزی ریزش غلات را یکی از مشکلات
در حوزه مکانیزاسیون عنوان کرد و گفت: میزان ریزش کمباینهای غلات
در کشور حداقل ۵ درصد است و با احتساب تولید ۱۱ تا ۱۴ میلیون تن
گندم، ۲ تا ۳ میلیون تن جو و همچنین تولید ذرت دانهای، ریزش ۵
درصدی غلات حدود یک میلیون تن محصول را شامل میشود که معادل رقمی

بالغ بر ۱۵ هزار میلیارد تومان خسارت برای کشاورزان است.

وی بر مساله محور بودن برنامهها تاکید ورزید و اذعان داشت: اکنون
در حال تهیه برنامه تحول در مکانیزاسیون کشاورزی هستیم.

ذوالفقاری با اشاره پلاکگذاری تراکتورهای کشور نیز گفت: تاکنون
۵۷۰ هزار دستگاه تراکتور پلاکگذاری شدهاند.

وی همچنین بر نوسازی تراکتور در کشور تاکید کرد و اظهار داشت: در
سال تنها ۲۰ تا ۳۰ هزار دستگاه تراکتو تولید میشود و جایگزینی
۲۰۰ هزار دستگاه تراکتور با این میزان تولید ۱۰ سال طول میکشد.

رییس مرکز توسعه مکانیزاسیون کشاورزی افزود: از تراکتورسازی



تبریز خواستهایم تولید تراکتور را ۵۰ هزار دستگاه برساند.

وی در همین حال حمایت از تراکتورسازیهای بخش خصوصی و افزایش
تعداد آنها را ضروری خواند.

ذوالفقاری با بیان این که فناوریهای جدید به افزایش عملکرد تولید
کمک میکند، گفت: به دنبال شناسایی و ورود فناوریهای نو مانند

پهپاد هستیم.

سرویس خبری: کشاورزی

تاکید مقام معظم رهبری بر کشت
دیم

مقام معظم رهبری بر اهمیت کشت دیم درمحصولات اساسی خصوصا گندم
تاکید کردند.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از صدا وسیما ؛ حضرت آیت اله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی،
از نمایشگاه توانمندی های داخلی که در حوزه های مختلف برپا شده
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بود؛بازدید کردند.بازدید رهبر انقلاب از این نمایشگاه سه ساعت به
طول انجامید.

در این بازدید سهم بخش کشاورزی بیش از بقیه بود.

مقام معظم رهبری با بیان اهمیت کشت دیم در کاشت محصولات اساسی
خصوصا گندم ، تعیین میزان دقیق تولید گندم کشور را از وزیر جهاد

کشاورزی خواستار شد.

رهبر انقلاب همچنین خطاب به وزیر جهاد کشاورزی گفتند مشکلات مالی
این وزارتخانه را از طریق مجلس و صندوق توسعه ملی حل کنند.

سرویس خبری: کشاورزی

منبع: صداوسیما

حمـایت ۴۷ هـزار میلیـارد ریـالی
از احداث و توسعه تاسیسات کشت

گلخانهای
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بانک کشاورزی اعلام کرد: بانک کشاورزی از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا شروع
دهه مبارک فجر، بیش از ۴۷ هزار میلیارد ریال تسهیلات برای احداث و
توسعه تاسیسات کشت گلخانهای پرداخت کرده که نسبت به مقطع مشابه

سال گذشته ۱۳۸ درصد رشد داشته است.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، از وزارت
جهاد کشاورزی، این بانک در راستای تحقق دو هدف اصلی توسعه پایدار
شامل امنیت غذایی و حفظ منابع پایه، اهتمام ویژهای نسبت به
پرداخت تسهیلات کشت گلخانهای دارد، به طوری که از ابتدای سال ۱۴۰۱
تاکنون بالغ بر ۴۷۴۱۷ میلیارد ریال تسهیلات برای احداث و توسعه
تاسیسات گلخانهای به متقاضیان واجد شرایط پرداخت کرده که نسبت به
همین مقطع در سال گذشته ۲۷ هزار میلیارد ریال معادل ۱۳۸ درصد

افزایش داشته است.

بر اساس این گزارش، روش کشت گلخانهای نقش موثری در کنترل عوامل
محیطی، مصرف بهینه آب، افزایش بهرهوری زمین، افزایش کمی و کیفی
تولید و اشتغالزایی دارد و همین امر موجب شده تا بانک کشاورزی

این تسهیلات را جزو اولویتهای اعتباری خود قرار دهد.

سرویس خبری: کشاورزی

حفـظ کیفیـت و افزایـش مانـدگاری
ســیلوی علــوفهای بــا فــرآورده

باکتریایی محققان کشور
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محققان پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی موفق به تولید فرآورده
باکتریایی با قابلیت حفظ کیفیت و افزایش ماندگاری سیلوی علوفهای

شدند که از این محصول با حضور وزیر جهاد کشاورزی رونمایی شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از روابـط عمـومی پژوهشگـاه بیوتکنولـوژی کشـاورزی؛ دکتـر صـالحی
جوزانی، رئیس پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی در این باره اظهار
کرد: سالانه بیش از سه میلیون دلار انواع فرآوردههای باکتریایی
سیلوهای علوفهای وارد کشور میشود که با تجاریسازی فرمولاسیون
ارائه شده توسط محققان پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی که حاصل یک
دهه تلاش تحقیقاتی است، زمینه تامین این فرآوردهها در داخل کشور

فراهم خواهد شد.

وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر از حدود ۲۰ میلیون تن علوفه تولیدی
در کشور، بیش از ۵۰ درصد (حدود ۱۰ میلیون تن) به صورت سیلویی
استفاده میشود که سالانه بین ۱۰ تا ۲۰ درصد این علوفه سیلویی
(حدود یک میلیون تن) به دلیل نقص در فعالیت باکتریهای اسید لاکتیک
موجود در آنها و در نتیجه عدم پایداری و ماندگاری هوازی سیلاژ از
بین میرود. استفاده از باکتریهای اسید لاکتیک به عنوان افزودنی به
دلیل کاهش جمعیت مخمرها و میکروارگانیسمهای هوازی میتواند به
افزایش معنیدار ماده خشک و ماندگاری هوازی و کیفیت سیلاژ علوفهای

منجر شود.

رییس پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی با بیان اینکه بازار جهانی
افزودنیهای باکتریایی سیلاژ علوفهای در حال حاضر به بیش از ۳۰۰
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میلیـون دلار بـالغ شـده اسـت، خاطرنشـان کرد: محققـان پژوهشگـاه
بیوتکنولوژی کشاورزی در تلاش برای دستیابی به فرمولاسیون میکروبی
افزاینده ماندگاری سیلوی علوفهای مبتنی بر باکتریهای بومی شده به
نمونهبرداری از سیلوهای باکیفیت کشور و مطالعه متاژنومیکس برخی
سیلوهای علوفهای کشور پرداختند تا فلور میکروبی غالب آنها را

شناسایی کنند.

وی افزود: در ادامه پس از جداسازی، شناسایی مولکولی و ارزیابی
بیوشیمیایی باکتریهای بومی اسید لاکتیک مؤثر در فرایند سیلاژ،
تاثیر باکتریهای منتخب بر کیفیت و ماندگاری سیلوی ذرت در فاز
آزمایشگاهی، ارزیابی و برترین سویهها انتخاب شدند که در ارزیابی
میدانی سیلاژ ذرت استفاده شدند. به دنبال آن، طی آزمایشهای میدانی
در کشت و صنعت صفاری، سویههای بومی با فرمولاسیونهای خارجی مقایسه
شدند و پس از ارزیابی خصوصیات کیفی، برترین ترکیب سویههای بومی

در مقایسه با فرمولاسیونهای خارجی معرفی شدند.

صالحی جوزانی تصریح کرد: این طرح هم اینک به فاز انعقاد قرارداد
انتقال فناوری به بخش خصوصی به منظور تولید انبوه رسیده است.

وی در پایان در بیان مزایای استفاده از این محصول که با نام
تجاری سوپرسیل عرضه خواهد شد، اظهار کرد: استفاده از فرآورده
باکتریایی تولیدی ضمن حفظ کیفیت و افزایش ماندگاری سیلوی علوفهای
به بهبود طعم و خوش خوراکی محصول، دسترسی به پروتئین خام و ماده
خشک از طریق افزایش تخمیر بی هوازی، تحریک رشد باکتریهای مفید،
کـاهش سـریع سـطح اسـیدیته و جلـوگیری از رشـد کپکهـا، مخمرهـا و
پاتوژنها، بهبود سلامت عمومی دام و افزایش تولید شیر در گاوهای
شیرده به دلیل فعالیت پروبیوتیکها در بدن حیوان منجر خواهد شد.

در مراسم رونمایی از دستاوردهای تحقیقاتی سازمان تحقیقات، آموزش
و ترویج کشاورزی که  با حضور دکتر سید جواد ساداتی نژاد، وزیر
جهاد کشاورزی برگزار شد، از فرمولاسیون میکروبی ابداعی محققان
پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی که در زمینه حفظ کیفیت و افزایش

ماندگاری سیلوی علوفه ای کاربرد دارد، رونمایی شد.

سرویس خبری: کشاورزی
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واگــذاری تنظیــم بــازار برنــج
خـارجی بـه انجمـن واردکننـدگان

برنج ایرانی

معاون توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی از واگذاری تنظیم بازار
برنج خارجی به انجمن وارد کنندگان برنج ایرانی خبر داد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از وزارت جهاد کشاورزی، محسن شیراوند، معاون توسعه بازرگانی
وزارت جهاد کشاورزی در این باره گفت: با توجه به سیاستهای کلی
دولت در جهت کاهش تصدیگری و با هدف ساماندهی امور اجرایی بازار
برنج خارجی از جمله کنترل قیمت، توزیع و واردات این محصول،
تفاهمنامهای از سوی معاونت توسعه بازرگانی با انجمن وارد کنندگان

برنج ایران و بخش خصوصی فعال در این حوزه به امضا رسید.

وی افزود: این تفاهمنامه به منظور واگذاری امور اجرایی از قبیل
واردات و اقدامات تنظیم بازار برنج میباشد که بخش خصوصی تحت
نظارت و در چارچوب ضوابط و سیاستهای ابلاغی وزارت جهاد کشاورزی

اقدام خواهد کرد.
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شیراوند تاکید کرد که حمایت از تولید داخل و مصرف کنندگان در
سیاستهای ابلاغی لحاظ میشود.

سرویس خبری: صنعت غذا

تحقق خودکفایی در ۱۵ محصول با
اجـرای الگـوی کشـت/ توسـعه سـویه

مرغ آرین

معاون وزیر جهادکشاورزی گفت: با اجرای الگوی کشت تا ۹۰ درصد در
۱۵ محصول اساسی خودکفا خواهیم شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا، سید مجتبی خیام نکویی در مراسمی که به مناسبت بزرگداشت
دهه فجر برگزار شد به دستاوردهای سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج
کشاورزی اشاره کرد و گفت: ۶۱ دستاورد در سال جاری در سازمان
تحقیقات داشتیم که در هفته پژوهش از شش دستاورد  و امروز هم به

مناسبت دهه فجر از هفت دستاورد رونمایی شد.
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وی با اشاره به اهمیت دانش بنیان شدن بخش کشاورزی گفت: یکی از
مهمترین اقدامات ما در سازمان تات تولید محصولات فناورانه برای
کاهش وابستگی به خارج از کشور است. به طور متوسط سازمان تات یک
میلیارد دلار تولید فناورانه در حوزه غذا داشته است که اگر این
اقدامات انجام نمیشد مجبور بودیم یک میلیارد دلار ارز برای واردات

اختصاص دهیم.

خیام نکویی در ادامه به شناسنامه دار کردن باغات اشاره کرد و
گفت: بسیاری از باغات ما شناسنامه ندارد و ممکن است برخی از
ارقامی که در این باغات کشت میشود متناسب با آن نباشد. به همین
دلیل به دنبال این هستیم که با مشارکت معاونت امور باغبانی باغات

هر چه سریعتر شناسنامه دار شوند.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: یکی از مهمترین دستاوردهای
این سازمان برآورد نیاز سالیانه کودی محصولات زراعی و باغی است تا
بر اساس آن دستورالعملهایی برای نحوه مصرف تدوین کنیم. همچنین
یکی دیگر از مباحث در دستور کار ما پایش و کنترل فرمول کودی
است.  با پایش، ۱۵۳  فرمول کودی را از چرخه مصرف خارج کردیم،

زیرا کیفیت لازم برای مصرف نداشت.

رئیس سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزی تصریح کرد: در حوزه
دام و طیور نیز اقداماتی انجام شده است. تحقیق و توسعه مرغ آرین
را با هدف کاهش تبدیل ضریب غذایی ادامه میدهیم. امیدواریم در

آینده نزدیک شاهد معرفی آرین پلاس با ویژگی های مد نظر باشیم.

خیام نکویی همچنین به اقدامات سازمان تات در بخش شیلات اشاره کرد
و گفت: هدف ما این است که میزان تولید گوشت سفید را از طریق
افزایش تولید آبزیان بالا ببریم. یکی از مشکلات ما نداشتن بچه ماهی
و واردات آن است . خوشبختانه در این بخش به دانش فنی مولدسازی
رســیدهایم. همچنیــن ورود و قرنطینــه و سازگــاری میگــوی کرومــا

داشتهایم.

وی در بخش دیگری از صحبتهایش گفت: در بحث سلامت محصولات برای اولین
بار برنجی بدون استفاده از آفت کش و سم تولید کردیم. همچنین تنوع
آفت کش های شیمیایی نیز از دیگر اقدامات این سازمان است سیاست
های سازمان تات این است که بتواند میزان استفاده از سموم را به
حداقل برسانند و آن دسته از سمومی که استفاده می شود نیز مشکلی
برای سلامتی مردم نداشنه باشد. همچنین مبارزه تلفیقی و بیولوژیکی



نیز افزایش یابد.

خیام نکویی در ادامه گفت: دستورالعمل کودی و محصولات سالم را
تدوین کردیم. ۱۶ دستورالعمل برای محصولات سالم تدوین شده است و
توسط سازمان حفظ نباتات و گیاه پزشکی برای پایش و کنترل محصولاتی
چون گندم، سیب زمینی، پیاز، خیار و برنج از نظر عناصر سنگین

اقدامات لازم انجام شده است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد تا پایان امسال حدود ۴۰ مزرعه
نوآوری از بخش خصوصی را انتخاب و مورد حمایت قرار خواهیم داد.

وی همچنین به سند الگوی کشت اشاره کرد و گفت: با اجرای این طرح
تا ۹۰ درصد در ۱۵ محصول اساسی خودکفا خواهیم شد. همچنین با اجرای
این طرح ۲٫۲ میلیارد دلار صرفهجویی ارزی رخ خواهد داد و تولید

محصولات آببر کاهش یافته و به سمت محصولات اساسی سوق مییابد.

سرویس خبری: کشاورزی

منبع: ایسنا

وزیـر جهـاد کشـاورزی: افزایـش
بهــره وری و حــذف دلال راهکــار

تولید غذای ارزان
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سید جواد ساداتی نژاد گفت: با علم و بهره وری و حذف دلال امکان
تولید غذای ارزان در کشور وجود دارد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایلنا؛ سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی در مراسم
رونمایی از دستاوردهای سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی
(تات) با اشاره به اینکه کشاورزی دانش بنیان ضامن امنیت غذایی
کشور است، گفت: خوشبختانه بخش کشاورزی کشور رو به رشد است، اما
امیدواریم تا کشاورزی عملیاتی تر و با سرعت بیشتر و با کاربردی
نمودن طرحها و تحقیقات گذشته ادامه داشته باشد. چراکه مردم و
کشاورزان همواره امیدوارند تا محققان با تحقیقات جدیدی که دارند
آنها را در راستای ارتقای کیفیت محصول و افزایش میزان تولید کمک

کنند.

وی با پراهمیت خواندن حوزه غذا و امنیت غذایی برای تمام کشورها
افزود: در حوزه کشاورزی آمار و اطلاعات بسیار پر اهمیت بوده و پنج
محور اصلی مطرح است که یکی از این محورها رصدخانه کشاورزی است؛
یکی از مشکلات اصلی ما در کشور نیز نبود آمار و اطلاعات دقیق از
میزان تولیدات کشاورزی است. البته با یک جستجوی اینترنتی ساده
میزان تولید کشاورزی از ۹۰ میلیون تن تا ۱۳۵ میلیون تن در سال
جاری مشاهده خواهد شد! بنابراین آمارهای مختلفی وجود دارد که
معیارهای متفاوتی در آن دخیل هستند؛ بنابراین آمارهای دقیقی از
میزان تولیدات کشاورزی نداریم و این یکی از ضعفهای بسیار مهم ما
است که بر مدیریت در این حوزه و در نتیجه مدیریت نیز بر اقتصاد
مردم تاثیر خواهد گذاشت و موجب گران تمام شدن محصولات کشاورزی در
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سفره مردم خواهد شد.

وی با بیان اینکه بعد از امنیت نظامی، امنیت غذایی مهمترین مسئله
اصلی کشورهاست گفت: سطح زیر کشت, مالکان زمینهای کشاورزی و میزان
ً باید مشخص باشد، بنابراین یکی از موضوعات اصلی تولیدات کاملا
ایجاد رصدخانه کشاورزی است که با استفاده از آن بتوان با سرعت و
تلاش بیشتر به این اطلاعات دست یافت که خوشبختانه امروز این مرکز

رونمایی شد.

ساداتی نژاد با اشاره به لزوم افزایش بهره وری در محصولات کشاورزی
گفت: متولی این امر سازمان تات است که امیدواریم هرچه بهتر و با
سرعت بیشتر تحقیقات خود را توسعه و گسترش دهد بنابراین پیشنهاد
میکنیم که فستیوال بهره وری در تمام استانها برگزار شود تا به
استان ها بر اساس میزان بهرهوری که در محصولات کشاورزی دارند نمره
دهی صورت گیرد که در آن شاخصهای عملکرد، میزان مصرف آب و افزایش

محصول وجود داشته باشد.

وی همچنین افزود: هرچه در افزایش بهره وری تلاش کنیم موجب ارزان
تمام شدن محصول کشت شده و در نتیجه ارزان بودن محصولات غذایی در
عرضه به مردم خواهد بود، بنابراین توسعه امکانات حوزه علم و
فناوری و حذف دلالها میتواند موجب ارزان سازی قیمت اقلام کشاورزی
شوند و هرچه دانش و علم رشد کنند بهرهوری نیز افزایش خواهد یافت

و در نتیجه محصول ارزان قیمتتری نیز خواهیم داشت.

اهتمام به بخش خصوصی، تامین مالی بخش خصوصی و استفاده از
ظرفیتهای صندوق توسعه ملی و همچنین استفاده از ظرفیتهای بومی
کشور در تولید از موارد اشاره شده توسط وزیر جهادکشاورزی در این

همایش بود.
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دولـت ژاپـن بـا صـادرات لبنیـات
ایران به این کشور موافقت کرد

ژاپن نام ایران را در فهرست واردات مجاز محصولات لبنی به این کشور
قرار داده است .

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از تســنیم، وزارت جهــاد کشــاورزی در نــامه ای بــه انجمــن صــنفی
کارفرمایی تولیدکنندگان شیرخشک صنعتی، انجمن صنایع فرآورده های
لبنی ایران و اتحادیه تعاونیهای تولیدکنندگان فرآورده های لبنی
ایران از موافقت ژاپن با درج نام ایران در فهرست واردات مجاز

محصولات لبنی به این کشور خبر داده است.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: تسنیم
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